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Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse
Referat fra brugerrådsmøde i Ballerup Idrætspark den 11. marts 2020.Bilag1.
1 bilag
 
Referat fra brugerrådsmøde i Måløv Idrætsby den 20. marts 2020.Bilag2.
1 bilag
 
Der er udbetalt tilskud til aktiviteter i 2020 for børn og unge op til 25 år samt til3.
handicappede uanset alder i Ballerup Kommunes folkeoplysende foreninger. I alt er der
fordelt 3.346.809 kr. til 65 foreninger.
 
Revisionsberetning for regnskabsåret 2019.Ballerup Kommunes revisor, PwC, har4.
udarbejdet revisionsberetning for regnskab 2019. Revisionsberetningen indeholder ikke
bemærkninger på Kultur- og Fritidsudvalgets område. Revisionsberetningen vil blive



forelagt Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen i forbindelse med
andenbehandlingen af Ballerup Kommunes årsregnskab for 2019.Bilag
2 bilag
 
Etablering af testcenter for COVID-19 i Ballerup Idrætsby.5.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 2 Budget 2020 status på Kultur- og
Fritidsudvalgets rammer

Indhold

Sammendrag

Der fremlægges en status på budget 2020 samt en status på puljer og forbrug på disse. Det
indstilles, at status på budget 2020 samt status på puljer og forbrug på disse tages til
efterretning.

Baggrund

Kultur- og Fritidsudvalget har ønsket at få en status på udvalgets budgetrammer samt en
oversigt over puljer og forbrug en gang i kvartalet. Udvalget fik fremlagt det oprindelige budget
på møde den 7. januar 2020 under meddelelser.

Sagsfremstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur fremlægger en status på Kultur- og Fritidsudvalgets
budgetrammer for 2020 samt en status på puljer og forbrug på disse.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag



Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Status på budget 2020 samt status på forbrug og puljer på Kultur- og Fritidsudvalgets1.
rammer tages til efterretning. 

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 3 Status på kultur-, fritids- og foreningsområdet i
forbindelse med COVID-19

Indhold

Sammendrag

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har udarbejdet status på håndteringen af
COVID-19 på kultur-, fritids- og foreningsområdet i perioden fra den 11. marts til og med den 3.
april 2020 samt forventede økonomiske konsekvenser frem til sommerferien, som forelægges til
efterretning for Kultur- og Fritidsudvalget.

Baggrund

Folketinget har vedtaget en række love og hjælpepakker i forbindelse med situationen omkring
COVID-19. Der henvises til bilag herom.

Sagsfremstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har udarbejdet en status over tiltag med betydning for
kultur- og fritidsområdet, som følge af COVID-19-situationen. Derudover fremlægges en status
på udgifter/manglende indtægter for Ballerup Kommune på kultur-, fritids- og foreningsområdet
i Ballerup Kommune for perioden den 11. marts til og med den 3. april 2020 samt forventning til
økonomiske konsekvenser frem til sommerferien 2020. 

For at hjælpe ”foreningsdanmark” har Folketinget vedtaget ”Lov om midlertidige
foranstaltninger på børne- og undervisningsområdet og folkehøjskoleområdet og for den frie



folkeoplysende virksomhed til forebyggelse og afhjælpning i forbindelse med COVID-19”
samt vedtaget bl.a. en række hjælpepakker til de frivillige sociale foreninger.

Folkeoplysende foreninger

I forhold til de folkeoplysende foreninger, er opmærksomheden særligt rettet mod det forhold,
at loven åbner op for, at aktivitetskrav knyttet til kommunale tilskud frafalder.

Idet der i Ballerup Kommune udbetales støtte til foreningerne hørende under
folkeoplysningsloven i marts måned, har administrationen allerede udbetalt aktivitetstilskud til
foreningerne for 2020. I alt er der fordelt 3.346.809 kr. til 65 foreninger.

På det folkeoplysende område udbetales der også uddannelsestilskud. På nuværende tidspunkt
er der ikke udbetalt tilskud til uddannelse.

Foreninger kan også søge om lokaletilskud, som udgør 75 pct. af lejeudgiften. Få foreninger har
udgifter til lokaler i forbindelse med lejrture, som foreningerne ikke kan få refunderet. Det
vurderes på baggrund af tilbagemelding fra foreningerne, at disse udgifter maks. beløber sig til
20.000 kr. i perioden fra den 11. marts til og med den 30. juni 2020.

Spejdergrupper og foreninger, der har egne lokaler modtager et årligt lokaletilskud, dog med et
maksbeløb pr. aktivitetstime i lokalet i løbet af året. Det er på nuværende tidspunkt ikke muligt
at beregne om foreningernes aktivitetsniveau bliver så lavt, at det får konsekvenser for
lokaletilskuddet for 2020. 

Folkeoplysende voksenundervisning

Idet der blandt aftenskolerne er blevet udtrykt ønske om og behov for - for at aftenskolerne er i
stand til at betale de løbende udgifter - en tidlig politisk beslutning omkring muligheden for, at
aktivitetskrav knyttet til det kommunale tilskud frafaldes, blev aftenskoleområdet behandlet i et
selvstændig møde i Kultur- og Fritidsudvalget og senere Kommunalbestyrelsen den 27. april
2020, punkt 32.

Forslaget om at aktivitetskravet i 2020 bortfalder, blev godkendt. 

Kulturområdet

En del af kulturarrangementerne har politisk fået bevilget tilskud til arrangementer.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har fået tilbagemeldinger fra foreninger, der ikke
forventer at benytte tilskuddet jf. det ansøgte på grund af aflyste arrangementer:

93.840 kr. fra Bydelsarrangementspuljen til et aflyst arrangement.
41.160 kr. fra Kulturtilskudspuljen til tre aflyste arrangementer. 

Nogle af arrangørerne vil fremsende ny ansøgning om anvendelse af bevilling på ændrede



vilkår, hvis forsamlingsforbuddet ophæves.

Frivillige sociale foreninger

Der er blevet udbetalt støtte via § 18-tilskud til en lang række foreninger og aktiviteter i
Ballerup Kommune. Pr. den 31. marts 2020 har Kultur- og Fritidsudvalget bevilget tilskud for
omkring 300.000 kr. 

På nuværende tidspunkt vurderes det ikke, at der vil være økonomiske konsekvenser i
forbindelse med § 18-tilskuddene. Foreningernes tilbagemeldinger til Center for Skoler,
Institutioner og Kultur er generelt, at foreningerne forventer at benytte § 18-tilskuddet, når
aktiviteterne kan starte op igen.

Tilbagemeldingen fra en mindre række foreninger er, at der er behov for ekstra midler, hvis
aktiviteter skal starte op jf. de nuværende retningslinjer omkring COVID-19, til indkøb af fx
værnemidler eller leje af en ekstra bus, så afstandskravet overholdes i forbindelse med busture
til udflugter mv.

Den af Folketinget netop indgåede "Aftale om initiativer for sårbare og udsatte grupper i
forbindelse med COVID-19" åbner mulighed for, at foreninger kan søge tilskud til afholdelse af
endagsudflugter eller musik- og kulturarrangementer.

Kulturinstitutionerne 

Reehs Baghus og Baltoppen Live har fået flyttet de fleste koncerter og lignende arrangementer.
Gæsternes billet gælder til den nye dato. Er en gæst forhindret denne dag, gives pengene
retur. Reehs Baghus forventer på nuværende tidspunkt ikke udgifter eller
mindreindtægter forbundet med situationen omkring COVID-19. 

Baltoppen Live har i perioden fra den 11. marts til og med den 15. juni 2020 mindreindtægter
for i alt 170.000 kr., som fordeler sig således: 

Billetindtægter -50.000 kr.

Lokaleindtægter -120.000 kr.

  

I alt -170.000 kr.

På musik- og kulturskoleområdet mangler kommunerne fortsat at høre fra regeringen om,
hvorvidt den musikskoleundervisningen skal kompenseres via tilbagebetaling af
deltagerbetalingen. Det skal bemærkes, at Ballerup Musik- og Kulturskole i nedlukningsperioden
har forsøgt undervisningen realiseret via virtuel musikundervisning.

Hvis deltagerbetalingen skal tilbagebetales anslås mindreindtægten for Ballerup Musik- og



Kulturskole at beløbe sig til:

Periode Tilbagebetaling af deltagerbetaling

11. marts – 22. marts 2020 -164.032 kr.

11. marts – 3. april 2020 -434.289 kr.

11. marts - 15. juni 2020 -975.579 kr.

Udlejningslokaler

Ballerup Kommune har otte udlejningslokaler, som har meget forskellige størrelser og priser.
Priserne varierer fra 1.050 kr. til 6.280 kr. pr. lejeperiode. Lokalerne er delvis anvist gratis til
foreninger samt lejet ud til private borgere og virksomheder. Reglerne for Ballerup Kommunes
udlejninger er, at der kan annulleres lejemål to måneder før arrangementsdato og at lejebeløbet
returneres. Er der mindre end to måneder til lejemålet, skal lejer hele lejebeløbet betales.

Forsamlingsforbuddet har betydet en mindreindtægt for udlejning af lokaler på i alt:

Periode Aflysninger/genbookinger Beløb

11. marts – 3. april 2020 29 annulleringer -60.916 kr.

4. april - 31. maj 2020 68 annulleringer
19 genbookninger

-188.368 kr.
52.360 kr.

   

I alt mindreindtægt  -196.654 kr.

Med baggrund i ovenstående og med forbehold for nye (lov)ændringer, anslår Center for Skoler,
Institutioner og Kultur mindreindtægten til følgende:

Område 11. marts - 3. april 4. april-15. juni  
I alt kr.

    

Udlejningslokaler -60.916 -136.008 -196.654

Musik- og Kulturskole,
Deltagerbetaling -434.289 -541.290 -975.579

Baltoppen LIVE,
Billetindtægter   -50.000

Baltoppen LIVE,
Lokaleindtægter   -120.000

    



Forventede mindreindtægter,
i alt kr. -495.205 -575,282 -1.342.233

Center for Skoler, Institutioner og Kultur

Ballerup Kommune har inden for foreningsområdet udbetalt en række tilskud til foreninger og
arrangementer i 2020, og det er vurderingen, at foreningslivet i Ballerup Kommune økonomisk
er støttet fornuftigt pr. maj måned 2020.

Administrationen følger løbende udviklingen i foreningernes økonomi samt i antallet af
medlemmer i foreningerne og er i dialog med foreningerne både via Folkeoplysningsudvalget,
Frivillighedsrådet og enkelte foreninger.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Statusgennemgangen af den økonomiske situation som en følge af COVID-19-situationen
vedrører Kultur- og Fritidsudvalgets ramme 40.35, Folkeoplysning, frivillighed og
fritidsaktiviteter mv. samt ramme 40.38 Kulturel Virksomhed.

Idet der løbende sker ændringer i forhold til love og bekendtgørelser ligesom hjælpepakker
etableres, er det p.t. ikke muligt at estimere en evt. mindreindtægt. Der lægges derfor ikke op
til en håndtering af den identificerede mindreindtægt eller forslag hertil p.t. 

Administrationen følger udviklingen løbende.

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Status på håndtering af COVID 19-situationen i perioden fra den 11. marts til og med den1.
3. april 2020 samt forventede økonomiske konsekvenser frem til sommerferien 2020
på kultur-, fritids- og foreningsområdet, tages til efterretning. 



Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Kultur- og Fritidsudvalget bemærker, at COVID-19-situationen udvikler sig løbende, hvorfor der
her er tale om et øjebliksbillede. Kommunalbestyrelsen vil få forelagt et samlet overblik over de
økonomiske konsekvenser af COVID-19 i hele Ballerup Kommune, når der er klarhed herom.

Punkt 4 Frafald af aktivitetskrav knyttet til bevilgede
tilskud

Indhold

Sammendrag

På kultur-, fritids- og foreningsområdet har Folketinget vedtaget en række love og hjælpepakker
i forbindelse med situationen omkring COVID-19, som skal tilgodese de folkeoplysende
foreninger og de frivillige sociale foreninger. På det folkeoplysende område anbefales
kommunerne at aktivitetskrav knyttet til bevilgede tilskud til aktiviteter frafalder.

Det indstilles, at der træffes beslutning om, at aktivitetskravet knyttet til bevilgede tilskud til
aktiviteter på kultur-, fritids- og foreningsområdet (de folkeoplysende foreninger, de frivillige
sociale foreninger og kulturforeninger) frafalder.

Undtaget herfra er foreninger, der selv har aflyst arrangementer støttet af tilskud fra
Bydelsarrangementspuljen eller Kulturtilskudspuljen, hvor foreningerne ikke har lidt økonomisk
tab.

Baggrund

På baggrund af COVID-19 er der meldt hjælpeforanstaltninger ud med betydning for kultur-,
fritids- og foreningsområdet.

Den 19. marts 2020 blev lov nr. 241 ”Midlertidige foranstaltninger på børne- og
undervisningsområdet og folkehøjskoleområdet og for den frie folkeoplysende virksomhed til
forebyggelse og afhjælpning i forbindelse med COVID-19” vedtaget.Med loven har
kulturministeren fået mulighed for at fastsætte regler, som supplerer eller fraviger
folkeoplysningsloven. For at sikre, at kommunerne fortsat udbetaler det budgetterede tilskud til
foreninger og aftenskoler under nedlukningen, har kulturministen efter dialog med bl.a. DGI og
Dansk Folkeoplysnings Samråd udarbejdet bekendtgørelser, som opfordrer kommunerne til at
udbetale det tilskud, som foreningerne og aftenskoler var stillet i udsigt forud for
nedlukningerne. I bekendtgørelserne får kommunerne også mulighed for at fravige de grænser
folkeoplysningsloven ellers sætter for de kommunale tilskud.



Den 7. april 2020 vedtog et bredt politisk flertal 2020 ”Hjælpepakke til sociale organisationer". I
hjælpepakken står der bl.a.: "Organisationer på det sociale område kan i udgangspunktet
beholde tilskud fra staten til projekter, hvis aktiviteterne udskydes på grund af COVID-19. Der
opfordres til, at fonde og kommuner mfl., som yder samme former for tilskud, overvejer samme
linje".

Endvidere er der den 25. april 2020 afsat 5 mio. kr. i 2020 til en pulje, som frivillige sociale
foreninger, idrætsforeninger og spejderorganisationer samt almennyttige boligforeninger,
højskoler og kulturinstitutioner, som afholder ferieophold for målgruppen, kan søge om.
Midlerne skal støtte ferieophold, endagsudflugter eller musik- og kulturarrangementer for
familier, børn og unge i sommeren 2020, efteråret 2020 eller i vinteren 2020/2021.

Sagsfremstilling

For at hjælpe ”foreningsdanmark” har Folketinget vedtaget lov om midlertidige foranstaltninger
på børne- og undervisningsområdet og folkehøjskoleområdet og for den frie folkeoplysende
virksomhed til forebyggelse og afhjælpning i forbindelse med COVID-19 samt vedtaget en
hjælpepakke til de frivillige sociale foreninger i Danmark.

Folkeoplysende foreninger

I forhold til de folkeoplysende foreninger, er opmærksomheden særligt rettet mod det forhold,
at loven åbner op for, at aktivitetskrav knyttet til kommunale tilskud frafalder.

Idet der i Ballerup Kommune udbetales støtte til foreningerne hørende under
folkeoplysningsloven i marts måned 2020, har administrationen allerede udbetalt
aktivitetstilskud til foreningerne for 2020. I alt er der fordelt 3.346.809 kr. til 65 foreninger.

Folkeoplysende voksenundervisning

Idet der blandt aftenskolerne er blevet udtrykt ønske om og behov for (for at aftenskolerne er i
stand til at betale de løbende udgifter) en tidlig politisk beslutning omkring muligheden for, at
aktivitetskrav knyttet til det kommunale tilskud frafaldes, blev aftenskoleområdet behandlet i et
selvstændig møde i Kultur- og Fritidsudvalget og senere Kommunalbestyrelsen den 27. april
2020, punkt 32.

Forslag om, at aktivitetskravet i 2020 bortfalder, blev godkendt. 

Frivillige sociale foreninger

Der er blevet udbetalt støtte via § 18-tilskud til en lang række foreninger og aktiviteter i
Ballerup Kommune. Pr. den 31. marts 2020 har Kultur- og Fritidsudvalget bevilget tilskud for
omkring 300.000 kr. 

På nuværende tidspunkt vurderes det ikke, at der vil være økonomiske konsekvenser i
forbindelse med § 18-tilskuddene. Foreningernes tilbagemeldinger til Center for Skoler,



Institutioner og Kultur er generelt, at foreningerne forventer at benytte § 18-tilskuddet, når
aktiviteterne kan starte op igen.

Tilbagemeldingen fra en mindre række foreninger er, at der er behov for ekstra midler, hvis
aktiviteter skal starte op jf. de nuværende retningslinjer omkring COVID-19, til indkøb af fx
værnemidler eller leje af en ekstra bus, så afstandskravet overholdes i forbindelse med busture
til udflugter mv.

Den af Folketinget netop indgåede "Aftale om initiativer for sårbare og udsatte grupper i
forbindelse med COVID-19" åbner mulighed for, at foreninger kan søge tilskud til afholdelse af
endagsudflugter eller musik- og kulturarrangementer.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur

Ballerup Kommune har inden for foreningsområdet udbetalt en række tilskud til foreninger og
arrangementer i 2020 og det er vurderingen, at foreningslivet i Ballerup Kommune økonomisk
er støttet fornuftigt pr. maj måned 2020.

Administrationen følger løbende udviklingen i foreningernes økonomi samt i antallet af
medlemmer i foreningerne og er i dialog med foreningerne både via Folkeoplysningsudvalget,
Frivillighedsrådet og enkelte foreninger.

Med baggrund i de statslige anbefalinger til kommunerne om fortsat at udbetale det
budgetterede tilskud til foreninger og aftenskoler under nedlukningen samt det forhold, at loven
åbner op for, at aktivitetskrav knyttet til kommunale tilskud frafalder, anbefaler
administrationen, at Kultur- og Fritidsudvalget/Kommunalbestyrelsen træffer beslutning om,
hvorvidt Ballerup Kommune følger disse anbefalinger.

Administrationen konstaterer, at der i Ballerup Kommune arbejdes med en bred forståelse af
foreningsområdet, som rummer de folkeoplysende foreninger, de frivillige sociale foreninger og
kulturforeninger. Altså en helhedsbetragtning af det frivillige område.

Set i det perspektiv, foreslår administrationen, at der, for ikke at forskelsbehandle på
foreningsområdet, lægges et samlet blik ned over foreningsområderne, og at aktivitetskrav
knyttet til bevilgede tilskud til foreningerne inden for kultur-, fritids- og
foreningsområdet frafalder.

Administrationen foreslår dog, at de foreninger, der allerede selv har aflyst arrangementer
støttet af tilskud fra Bydelsarrangementspuljen eller Kulturtilskudspuljen, hvor foreningerne ikke
har lidt økonomisk tab, undtages herfra. 

Det foreslås, at disse foreninger, ved en ændring af forsamlingsreglerne/normalisering af
samfundet, kan søge på ny.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Tilskud til foreninger finansieres via Kultur- og Fritidsudvalgets ramme 40.35, Folkeoplysning,
frivillighed og fritidsaktiviteter mv. og ramme 40.38 Kulturel Virksomhed.

Ingen økonomiske konsekvenser idet der er budgetmæssig dækning via ramme 40.35 og 40.38
til forslaget.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Aktivitetskravet knyttet til bevilgede tilskud til aktiviteter på kultur-, fritids- og1.
foreningsområdet (de folkeoplysende foreninger, de frivillige sociale foreninger og
kulturforeninger) frafalder. Undtaget herfra er de foreninger, der selv har aflyst
arrangementer støttet af tilskud fra Bydelsarrangementspuljen og Kulturtilskudspuljen,
hvor foreningerne ikke har lidt økonomisk tab.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 5 EM i TeamGym i Ballerup Super Arena om
flytning af arrangement

Indhold

Sammendrag

Oprindeligt skulle der i oktober måned 2020 afholdes EM i TeamGym i Ballerup Super Arena
med forventede 10.000 tilskuere over tre dage. Dette arrangement ønskes flyttet til 2021 og



det indstilles, at bevillingen på 1 mio. kr. til EM i TeamGym overføres til budgetår 2021.

Baggrund

På baggrund af COVID-19-situationen er det ikke muligt at realisere EM i TeamGym 2020 i
Ballerup Super Arena.

Sagsfremstilling

Oprindeligt skulle der i oktober måned 2020 afholdes EM i TeamGym i Ballerup Super Arena
med forventede 10.000 tilskuere over tre dage.

Grundet COVID 19-situationen har der været afholdt møde den 22. april 2020 med
repræsentanter fra Sport Event Danmark, Gymnastik Danmark og Ballerup Kommune om
arrangementet. På mødet var der blandt parterne enighed om, at arrangementet ønskes flyttet
til 2021. Dette kræver dog bl.a., at der i Ballerup Kommune er politisk opbakning til at overføre
bevillingen på 1 mio. kr. fra budgetår 2020 til budgetår 2021.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur bemærker i øvrigt, at de øvrige arrangører - Sport
Event Danmark og Gymnastik Danmark - ligeledes skal behandle en eventuel flytning af
arrangementet på politisk niveau inden der endelig træffes beslutning.

Administrationen foreslår, at bevillingen til EM i TeamGym på 1 mio. kr. overføres fra budgetår
2020 til budgetår 2021.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

EM i TeamGym er finansieret med 1 mio. kr. via Eventpuljen på ramme 40.35 – Folkeoplysning,
Frivillighed og Fritidsaktiviteter mv.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling



Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Bevilling på 1. mio. kr. til EM i TeamGym overføres fra budgetår 2020 til budgetår 20211.
med henblik på gennemførsel i 2021.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 6 Fastsættelse af dato og tema for årets møde
med de folkeoplysende foreninger

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 3. marts 2020 Punkt 3

Indhold

Sammendrag

Kultur- og Fritidsudvalget har besluttet at afholde et årligt møde for de folkeoplysende
foreninger i oktober 2020. Temaet for mødet fastættes i samarbejde med
Folkeoplysningsudvalget.

Det indstilles, at der afholdes møde for de folkeoplysende foreninger torsdag den 29. oktober
2020, kl. 18.00-20.00 i Atriet på Ballerup Rådhus.

Det indstilles endvidere, at emnet for mødet bliver "konflikthåndtering".

Baggrund

Kultur- og Fritidsudvalget vedtog på møde den 3. marts 2020, punkt 3, at der skal afholdes
årlige møder med foreningslivet. Udvalget besluttede, at der bliver afholdt to separate
foreningsmøder. Mødet med de folkeoplysende foreninger bliver afholdt i oktober 2020, og
mødet med de frivillige sociale foreninger bliver afholdt i november 2020.Kultur- og
Fritidsudvalget udarbejder sammen med henholdsvis Folkeoplysningsudvalget og
Frivillighedsrådet en dagsorden og udpeger et relevant emne til drøftelse på
foreningsmøderne.Foreningsmøderne bliver afholdt i tidsrummet kl. 18.00-20.00, hvor der bliver
serveret en let forplejning.Program
Kl. 18.00-19.00: Dialog mellem Kultur- og Fritidsudvalget og foreningerne om et relevant emne 
Kl. 19.00-20.00: Relevant information og nyheder fra politikere og administrationen.



Sagsfremstilling

Folkeoplysningsudvalget er orienteret om Kultur- og Fritidsudvalgets ønske om at genoptage de
årlige foreningsmøder.

Folkeoplysningsudvalget har derfor på møde den 14. april 2020, punkt 5, vedtaget at foreslå, at
emnet for årets foreningsmøde i oktober 2020 bliver "konflikthåndtering".
Folkeoplysningsudvalget foreslår, at emnet drøftes ud fra et oplæg ved en ekstern konsulent
med speciale i konflikthåndtering.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur foreslår, at mødet for de folkeoplysende foreninger
afholdes torsdag den 29. oktober 2020, hvor Atriet på Ballerup Rådhus er ledigt.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgifter til foreningsmøderne bliver afholdt over ramme 40.35 Folkeoplysning, frivillighed og
aktiviteter mv., hvor der er afsat 97.483 kr. til møder og konferencer, herunder
Folkeoplysningsudvalgets virke.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Der afholdes møde med de folkeoplysende foreninger torsdag den 29. oktober 2020 kl.1.
18.00 - 20.00 i Atriet på Ballerup Rådhus.
 
Emnet for årets foreningsmøde for de folkeoplysende foreninger bliver2.
"Konflikthåndtering".

Beslutning

Indstillingen godkendt



Punkt 7 Punkter til dialogmøde mellem Kultur- og
Fritidsudvalget og Frivillighedsrådet

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 7. januar 2020 Punkt 3

Indhold

Sammendrag

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på møde den 7. januar 2020, at udvalget afholder
dialogmøde med Frivillighedsrådet den 2. juni 2020. Kultur- og Fritidsudvalget fastsætter
sammen med Frivillighedsrådet dagsorden til dialogmødet. Frivillighedsrådet har fremsendt
punkter til dagsorden.

Det indstilles, at dagsorden til dialogmødet mellem Kultur- og Fritidsudvalget samt
Frivillighedsrådet godkendes.

Baggrund

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på møde den 7. januar 2020, punkt 3, at det årlige
dialogmøde med Frivillighedsrådet bliver afholdt tirsdag den 2. juni 2020 kl. 16.00-17.00 på
Ballerup Rådhus i forlængelse af Kultur- og Fritidsudvalgets ordinære møde. Kultur- og
Fritidsudvalget fastsætter sammen med Frivillighedsrådet dagsorden til dialogmødet, som
bliver udsendt inden mødet.

Sagsfremstilling

Frivillighedsrådet ønsker at påbegynde de indledende drøftelser om det fremtidige
Frivillighedsråd for næste valgperiode 2022-2025 og har fremsendt følgende punkter til
dialogmødet:

Frivillighedsrådets fremtidige sammensætning for den kommende valgperiode
Frivillighedsrådets fremtidige opgaver i den kommende valgperiode
Muligheder for at synliggøre det fremtidige Frivillighedsråd. 

Center for Skoler, Institutioner og Kultur udsender dagsorden til dialogmødet efter Kultur- og
Fritidsudvalgets behandling af sagen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Frivillighedsrådets punkter til dialogmødet med Kultur- og Fritidsudvalget godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Det undersøges med Frivillighedsrådets medlemmer om videomødeformen er i orden.

Punkt 8 Tilskudsregnskab for aftenskolerne for 2019

Indhold

Sammendrag

Tilskudsregnskab fra aftenskolerne for 2019 fremlægges til orientering.

Baggrund

Aftenskolerne har indsendt tilskudsregnskab pr. den 1. april 2020, jf. retningslinjerne (se bilag).

Sagsfremstilling

10 aftenskoler har indsendt tilskudsregnskab for 2019.

6 aftenskoler har gennemført "10 pct. debatskabende arrangementer", som loven giver
mulighed for.

Regnskaberne er aflagt i overensstemmelse med retningslinjerne.



Regnskaberne er gennemgået af Center for Skoler, Institutioner og Kultur.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Budgettet for aftenskolerne er i 2019 på 1.256.925 kr.

Der er foretaget endelig afregning med aftenskolerne.

Der er sendt regning til de aftenskoler, der har fået for meget udbetalt i tilskud i 2019. Det
drejer sig om FOF, Ballerup Kammerkor og LOF.

Det tilbagebetalte tilskud er efterfølgende blevet fordelt forholdsmæssigt til de aftenskoler, som
har gennemført mere undervisning i 2019, end de har fået tilskud til, jf. retningslinjerne. Det
drejer sig om Lautrupgaard Musikfabrik, AOF og VoiceZone.

Bilag

3 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Tilskudsregnskab for aftenskolerne for 2019 tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 9 Tilsyn på klubområdet

Indhold



Sammendrag

Der orienteres om pædagogisk tilsyn på klubområdet. Tilsynet er foretaget fra september til
december 2019.

Tilsynsrapporten forelægges til godkendelse (se bilag).

Baggrund

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har på vegne af Kommunalbestyrelsen foretaget
lovpligtigt pædagogisk myndighedstilsyn i alle klubber i Ballerup Kommune. Tilsynet skal sikre,
at klubberne lever op til de standarder, der er fastlagt i gældende lovgivninger og i de
kommunale mål og rammer for klubområdet.

Sagsfremstilling

Tilsynsrapporten er en opsamling af indtryk fra både den enkelte klub og fra det samlede
klubområde. Rapporten opsamler generelle og specifikke styrker og udfordringer for
klubområdet i Ballerup Kommune.  

Tilsynet i 2019 har bl.a. taget udgangspunkt i et udvalg af de otte kvalitetspejlemærker, som
klubberne aktuelt arbejder med. Den enkelte klub har selv valgt to af disse som ønsket
fokusområde for tilsynet, mens de tilsynsførende har valgt et tredje.

Metoder for tilsynet:

To timers tilsynsbesøg i samtlige klubber og afdelinger, eftermiddag og aften, 22 besøg i
alt
Klublederkollegas deltagelse i et tilsynsbesøg i hver klub - videndeling
Observation i forbindelse med besøget
Kvantitative data/spørgeskemaundersøgelse - medlemmernes stemme
Fakta - medlemstal, personale m.m.
Tilbagemeldingsmøde med den enkelte klub med dialog mellem tilsynsførende
og klubledelse og medarbejdere
Tilsynets anbefalinger til den enkelte klub og til det samlede klubområde.

Tilsynet finder, at klubberne i Ballerup Kommune er i en god udvikling. Klubberne er meget
stabile i forhold til aktiviteter og har trygge og tillidsfulde samværskulturer. Samtidig
er klubberne generelt fleksible, og de formår i en vis udstrækning at udvikle deres tilbud,
organisering og at tage nye udfordringer op. Tilsynet hæfter sig endvidere ved, at langt den
overvejende del af børn og unge trives vældigt godt i klubberne. Det er det klare indtryk fra
tilsynsbesøgene, herunder både fra observationer og fra samtaler med medlemmer, og det
understreges af en meget høj score på tilfredshedsspørgsmål i den medlemsundersøgelse, der
indgår i tilsynet.Der er forskel på at drive fritidsklub for de 10- til13-årige og ungdomsklub for
de 14- til18-årige, både i forhold til klubbens aktivitetsrepertoire og -niveau, hvad der kan samle
og ramme medlemmernes interesser, og ikke mindst, hvad der passer til de forskellige
aldersgrupper og medlemsgrupper. De største udfordringer ser ud til at være i
ungdomsklubbens regi, og tilsynet anbefaler, at klubberne arbejder med at udvikle
ungdomsklubberne yderligere. 



Tilsynet munder ud i anbefalinger til den enkelte klub og til det samlede klubområde.
Anbefalingerne er fx inden for områder som disse: Ensartet kvalitetssikring i alle afdelinger i
den samme klub, digital dannelse, opprioritering af det relationspædagogiske arbejde,
fastholdelse af ældre klubmedlemmer, sikre at alle medlemmer føler sig som en del af et
fællesskab - og at tilbyde et klubprogram, der udfordrer passive fællesskaber.

Det videre arbejde vil blive fulgt op i 1:1 samtaler mellem centerchef og klubleder.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Tilsynsrapport 2019/20 vedrørende det pædagogiske tilsyn i Ballerup Kommunes klubber1.
godkendes.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 10 Optælling af aktivitet i Måløvhallerne

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 7. maj 2019 Punkt 3



Indhold

Sammendrag

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har foretaget en manuel optælling af brugernes
benyttelse af Måløvhallerne, som omfatter Ny Hal, Gl. Hal og Barfodssalen i uge 5 og 6 i 2020,
mandag til fredag i tidsrummet kl. 16.00-23.00. 

Det indstilles, at brugeroptællingen over, hvor mange brugere, der har benyttet Måløvhallerne
tages til efterretning.

Endvidere indstilles det, at foreningerne i Måløv inviteres til et dialogmøde om resultatet
af optællingen og den fremtidige anvendelse.

Baggrund

På baggrund af resultatet af optællingen om brug af haller og baner i Ballerup Kommune, som
blev fremlagt på Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 7. maj 2019, vil der fremover ske en
løbende registrering af, hvor mange brugere, der benytter sig af haller og baner i Ballerup
Kommune. Resultatet af registreringerne vil blive forelagt Kultur- og Fritidsudvalget.Formålet er
på sigt at udarbejde forslag til en mere optimal anvendelse af Ballerup Kommunes
idrætsfacilliter i tidsrummet kl. 8.00-23.00. 

Sagsfremstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur foretager løbende en elektronisk optælling af, hvor
mange brugere, der benytter sig af en række af Ballerup Kommunes idrætshaller og -sale.

På nuværende tidspunkt sker den elektroniske optælling i Rosenlundhallerne, UCC Hallen,
Østerhøjhallen, Måløvhallerne og taekwondolokalerne på TAPETEN, Forenings- og Frivilligcenter.

Der er som supplement til den elektroniske optælling foretaget en manuel optælling af
brugerne i Måløvhallerne i uge 5 og 6 i 2020. Disse uger vurderes bedst at afspejle
aktivitetsniveau i Ballerup Kommunes haller og sale, da de ligger uden for ferieperioder og
samtidig ligger i højsæsonen for indendørs aktiviteter.

Idrætsgrene i Måløvhallerne:

Fodbold = F
Gymnastik = G
Badminton = B
Selvorganiseret = S
Karate = K
Judo = J
Ikke reserveret = I



Da nogle idrætsgrene kræver mere plads end andre, arbejder Ballerup Kommune ved tildeling
af haltider til foreningerne med, hvor mange deltagere, der kan være i en hal i en time. Dette
kaldes "Udnyttelsesgraden vedrørende fordeling af timer i haller". I nogle haller er det muligt at
have flere aktiviteter (foreninger) samtidig, da hallen kan deles i to.

Udnyttelsesgraden i forhold til haller ser således ud: 

Idrætsgren: Deltagere pr.
time:

Badminton, håndbold, handicapidræt, basketball, volleyball 20

Springgymnastik/gymnastik, baseball, indendørs fodbold, hockey, atletik,
rulleskøjteløb 40

Skemaet tager udgangspunkt i et gennemsnit fra den manuelle optælling i uge fem og
seks. Den præcise manuelle optælling fremgår af bilag. 

Gl. Hal Mandag Tirsdag Onsdag Torsdag Fredag

Kl. 16-17 F/22 G/32 G/38 B+G/14 B/9

Kl. 17-18 F/14 G/30 G/37 B+G/48 B/11

Kl. 18-19 G/26 G/28 G/39 G/57 B/10

Kl. 19-20 G/16 G/19 B/14 G/17 B/5

Kl. 20-21 B/14 B/20 B/21 G/20 I/3

Kl. 21-22 B/14 B16 B/13 S/10 I/0

Kl. 22-23 B/5 I/2 I/0 S/14 I/0

Ny Hal Mandag Tirsdag Onsdag Torsdag Fredag

Kl. 16-17 F/19 F/15 F/5 F/13 G/15

Kl. 17-18 G/61 F/22 F/20 F/21 G/28

Kl. 18-19 G/46 F/25 F/26 F/13 G/6

kl. 19-20 G/12 F/10 F/14 G/8 G/3

Kl. 20-21 G/30 B/12 B/18 B/18 G/1

kl. 21-22 I/0 I/0 B/13 B/16 I/3

kl. 22-23 I/0 I/0 I/0 I/0 I/3

Barfodsal Mandag Tirsdag Onsdag Torsdag Fredag

Kl. 16-17 K/0 J/0 K/0 J/0 K/2



kl. 17-18 K/4 J/0 K/7 J/0 K/5

kl. 18-19 K/12 J/14 K/11 J/14 K/5

kl. 19-20 K/10 J/11 K/9 J/13 K/5

kl. 20-21 K/8 J/8 K/9 J/8 K/0

Kl. 21-22 K/0 J/0 K/2 J/0 K/0

Kl. 22-23 I/0 I/0 I/0 I/0 I/0

Hovedpointerne fra optællingen er:

Udnyttelsen af de to haller mandag til torsdag i tidsrummet kl. 16.00-20.00 er generelt
udemærket. 
Der er en generelt lav udnyttelse af hallerne mandag til torsdag i tidsrummet kl.
21.00-23.00 samt betragtelige dele af tidsrummet kl. 16.00-23.00 fredag.
Barfodssalen har generelt en meget lav udnyttelsesgrad - i gennemsnit fire aktive pr.
time.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur inviterer foreningerne, som benytter faciliteterne i
Måløv, til et dialogmøde om optællingen og anvendelsen af idrætshaller og -sale.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Optællingerne af brugernes benyttelse i Barfodssalen, Ny Hal og Gl. Hal i Måløv tages til1.
efterretning. 
 
Foreningerne, som benytter faciliteterne i Måløv, inviteres til et dialogmøde med2.
administrationen om optællingen og anvendelsen.



Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Kultur- og Fritidsudvalget ønsker, at administrationen indleder en dialog med
Folkeoplysningsudvalget om optællingens resultater.

Punkt 11 Kriterier og retningslinjer for uddeling af
frivillighedsbuketten

Tidligere behandling

Frivillighedsrådets møde den 29. januar 2020 Punkt 6

Indhold

Sammendrag

For at skabe øget fokus og anerkendelse af frivillighedsindsatsen og dens betydning, er der i
forbindelse med budgetaftalen for 2020 afsat 10.000 kr. årligt til uddeling af
frivillighedsbuketter. Frivillighedsrådet og Folkeoplysningsudvalget har drøftet kriterier og
retningslinjer for uddeling af frivillighedsbuketten. 

På baggrund af drøftelserne i Frivillighedsrådet og Folkeoplysningsudvalget indstilles det, at
forslag til kriterier og retningslinjer for uddeling af frivillighedsbuketten godkendes. 

Baggrund

I den politiske aftale om budget 2020, punkt 1.8, står der, at: "parterne (er) enige om, at det er
vigtigt at anerkende de mange frivillige, der gør en indsats – ikke mindst de ”små” og måske
mindre synlige indsatser. Derfor indføres ”Frivillighedsbuketten”, der tildeles borgere, der virker
frivilligt til gavn for andre. Der er afsat 10.000 kr. årligt til opgaven.

Kultur- og Fritidsudvalget er fagudvalg på opgaven og input til kriterier og retningslinjer har
været behandlet på Frivillighedsrådets møde den 29. januar 2020 og Folkeoplysningsudvalgets
møde den 14. april 2020.

Sagsfremstilling

For at skabe øget fokus og anerkendelse af frivillighedsindsatsen og dens betydning er der i
forbindelse med budgetaftale for 2020 afsat 10.000 kr. årligt til uddeling af
frivillighedsbuketter. 



Ballerup Kommune betegner alle, som yder en frivillig, aktiv og ulønnet indsats i kommunen,
som frivillige. Borgere kan være frivillige på mange måder - fx i foreninger, bestyrelser, i
netværk eller på ad hoc-basis. Det er dermed muligt for alle ulønnede frivillige i Ballerup
Kommune at modtage frivillighedsbuketten. 

I Ballerup Kommune er der nedsat et Frivillighedsråd, som varetager de sociale
frivilliges interesse og et Folkeoplysningsudvalg, der varetager de folkeoplysende foreningers
interesse. Både Frivillighedsrådet og Folkeoplysningsudvalget har drøftet kriterier og
retningslinjer for uddeling af frivillighedsbuketten. Drøftelserne fremgår af bilag. 

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har på baggrund af drøftelserne i Frivillighedsrådet og
Folkeoplysningsudvalget udarbejdet udkast til kriterier og retningslinjer for tildeling af
frivillighedsbuketten.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur vil efter godkendelse af kriterierne formidle "Uddeling
af frivillighedsbuketten" bredt ud til borgerne og foreningerne i Ballerup Kommune og fungere
som sekretariat i forbindelse med uddeling af frivillighedsbuketten. 

Der lægges op til, at alle borgere løbende kan indstille kandidater til modtagelse af buketten via
et link på Ballerup Kommunes hjemmeside. Frivillighedsbuketten foreslås uddelt 10 gange
årligt, så mange frivillige kan blive anerkendt for deres indsats med en buket og et lille
arrangement samt efterfølgende omtale af den frivilliges virke for at skabe fokus på og
synlighed af de mange frivillige indsatser. 

Der ønskes med frivillighedsbuketten at anerkende frivillige, der gør en forskel for den
enkelte, for et fællesskab eller for lokalsamfundet. Kriterierne er derfor formuleret bredt, så
ingen frivillige udelukkes for at modtage buketten. 

Forslag til kriterier og retningslinjer:

Kriterier

Frivillighedsbuketten gives til en frivillig ildsjæl, der opfylder et eller flere af kriterierne:

Yder en frivillig, ulønnet indsats i Ballerup Kommune
Vedholdende arbejder for at gøre en mærkbar forskel
Virker for en frivillig forening/aktivitet i Ballerup Kommune uanset bopælskommune
Indsatsen kan foregå i store som små sammenhænge.

Indstilling og udvælgelse af kandidater

Alle personer kan løbende indstille en kandidat, som har ydet en frivillig indsats i Ballerup
Kommune jf. kriterierne.
De respektive formænd for Kultur- og Fritidsudvalget, Frivillighedsrådet samt
Folkeoplysningsudvalget udvælger hvert kvartal modtagerne af Frivillighedsbuketten.

Uddeling af frivillighedsbuketten



Der uddeles op til 10 buketter årligt, hvor overrækkelsen finder sted hver måned med
undtagelse af juli og august
Buketterne uddeles af formanden for eller et medlem af Kultur- og Fritidsudvalget
I forbindelse med uddelingen kan der afholdes et mindre arrangement for modtageren, i
foreningen eller i den sammenhæng, som den frivillige indgår i.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Der er afsat 10.000 kr. årligt til uddeling af frivillighedsbuketten på ramme
40.35 Folkeoplysning, frivillighed og fritidsaktiviteter mv.

Bilag

3 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Kriterier og retningslinjer for uddeling af frivillighedsbuketten godkendes.1.

Beslutning

Indstilles til godkendelse med denne bemærkning:

Det understreges at der med buketten følger et mindre arrangement og at dette finansieres af
de 10.000 kr. til frivillighedsbuketten. Flere buketter kan godt uddeles i samme måned. 

Punkt 12 Driftsaftale mellem Ballerup Rideklub og
Ballerup Kommune

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 31. marts 2020 Punkt 5



Indhold

Sammendrag

Ballerup Kommunes nuværende driftsaftale med Ballerup Rideklub er udløbet. I forbindelse med
fornyelsen af driftsaftalen har Ballerup Kommune været i dialog med Ballerup Rideklub om
økonomien og ydelserne i aftalen.

Det indstilles, at driftsaftalen godkendes og scenarie 1 eller 2 indarbejdes i driftsaftalen. Det
indstilles, at der indgås en 1-årlig aftale for 2020.

Baggrund

Ballerup Rideklub har været i dialog med Ballerup Kommune om rideskolens økonomiske
situation, som på foreningsdelen er presset med baggrund i en række lovmæssige krav til
rideskoler i Danmark om renovering af stalde og etablering af større hestebokse. 

Ballerup Kommune finansierer renoveringen af staldbygning på Ballerup Rideklub og som en
konsekvens af de forbedrede staldforhold, medvirker Ballerup Rideklub med en øget afgift til
Ballerup Kommune for udlejning af stalde til private hesteejere. 

Kultur- og Fritidsudvalget godkendte på mødet den 5. marts 2019, punkt 36, at den øgede afgift
indfases løbende, så afgiften stiger fra 250.000 kr. årligt i 2019 til 275.000 kr. årligt i 2020 og
frem til 2025. Fra og med 2026 øges afgiften til 325.000 kr. årligt. 

Ballerup Rideklub afdrager herudover på nuværende tidspunkt 100.000 kr. om året til Ballerup
Kommune for opførelse af en ponystald. Afdragsperioden er tidsbegrænset og ophører den 1.
november 2025, hvor lånet er tilbagebetalt. 

I medfør af ny lov om hestehold er Ballerup Rideskoles staldkapacitet blevet reduceret med
cirka 10 heste-/ponybokse fra ca. 105 bokse til 95 bokse.

Sagsfremstilling

I forbindelse med fornyelse af ny driftsaftale mellem Ballerup Kommune og Ballerup
Rideklub for perioden 2020-2025 har der været afholdt en række møder mellem Ballerup
Rideklubs bestyrelse og Ballerup Kommune. 

Ballerup Rideklub står i en svær økonomisk situation på baggrund af øgede omkostninger til
renovering af staldene og mindreindtægter for de privatopstaldede heste, som konsekvens af
de færre bokse.

Ballerup Rideklub har på nuværende tidspunkt ingen egenkapital. 



Den økonomiske situation slår særligt hårdt igennem på rideklubbens foreningsdel, hvor en
nødvendig udskiftning af heste over de kommende år synes urealiserbar inden for den
eksisterende økonomi. Omkostningerne for udskiftning af nye rideskoleheste er anslået til
685.000 kr. fordelt over fem år, heraf 580.000 kr. ligeligt fordelt over de første tre år.

Ballerup Rideklub, som er landets tredje største rideskole, har 500 foreningsmedlemmer.
Ballerup Kommune har i forbindelse med den nye driftsaftale udtrykt ønske om, at det i den
kommende driftsaftale sikres, at flere børn og unge kan få gavn af Ballerup Rideklub, og flere
børn kan få mulighed for at gå til ridning.

I forbindelse med denne dialog og drøftelserne på Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 31.
marts 2020 foreslår Center for Skoler, Institutioner og Kultur, at et af følgende scenarier bliver
indarbejdet i den nye driftsaftale med Ballerup Rideklub: 

Scenarie 1

Ballerup Kommune indefryser Ballerup Rideklubs resterende gæld på 600.000 kr. for1.
opførelse af ponystald med en afdrags- og rentefri periode fra 2020-2025. Lånet er
tilbagebetalt 2030. 

Scenarie 1 betyder en forøget likviditet for Ballerup Rideklub på 100.000 kr. årligt i perioden
2020-2025. I alt 600.000 kr. 

Eventuel beslutning om indefrysning af resterende gæld træffes af Økonomiudvalget. 

Scenarie 2

Ballerup Kommune samarbejder med Ballerup Rideklub, som leverer aktiviteter ud1.
fra Vision 2029, samarbejdet værdisættes til 80.000 kr. i 2020 eller
Ballerup Kommune køber ydelser/borgerrettede aktiviteter af Ballerup Rideklub svarende2.
til 80.000 kr. i 2020.

Scenarie 2 betyder en forøget likviditet for Ballerup Rideklub på 80.000 kr. i 2020. 

Eventuel beslutning om køb af ydelser for 80.000 kr. træffes og finansieres af Kultur- og
Fritidsudvalget, hvad angår 2020. Aktiviteterne afvikles i andet halvår 2020 og første halvår
2021.

En fremadrettet finansiering af 80.000 kr. årligt kræver politisk stillingtagen inden udløbet af
2020.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur bemærker

Forslaget om et samarbejde omkring borgerrettede aktiviteter er allerede anvendt på kultur- og
fritidsområdet. Således er der med Grantoftegård indgået en delaftale om kulturtilbud, hvor
Grantoftegård, med baggrund i et årligt rammebeløb, skal præsentere en række konkrete



aktiviteter under temaerne: besøgsvirksomhed for Ballerup Kommunes institutioner og borgere
i øvrigt, åbent hus arrangementer og "formidling af viden om økologi.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Budget til driftsaftalen mellem Ballerup Kommune og Ballerup Rideskole er placeret på ramme
40.35 Folkeoplysning, Frivillighed og fritidsaktiviteter mv.

Finansiering af de to scenarier foreslås finansieret således:

Scenarie 1) 

Via en udskydelse af en gældsafvikling på 100.000 kr. årligt til 2025 på ramme 60.62 under
økonomiudvalget. 

Scenarie 2) 

Via 80.000 kr. i 2020 finansieret inden for Kultur- og Fritidsudvalgets samlede rammer. Konkret
foreslås de 80.000 kr. finansieret via 200.000 kr., der i budgetaftalen for 2020 punkt 3.19 er
afsat til en kulturpulje. Midlerne til Kulturpuljen er tænkt til at dække Kulturtjenestens
aktiviteter fremadrettet. Imidlertid er der et overlap fra to budgetaftaler på finansieringen af
kulturtjenesten i 2020, hvorfor kulturpuljemidlerne foreslås som finansieringskilde.

En fremadrettet finansiering af 80.000 kr. årligt kræver politisk stillingtagen inden udløbet af
2020.

Bilag

4 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

1-årig driftsaftale mellem Ballerup Rideklub og Ballerup Kommune godkendes.1.
 
Scenarie 1 - udskydelse af gældsafvikling på 100.000 kr. årligt til 2025 finansieret2.



via ramme 60.62 under økonomiudvalget, godkendes og indarbejdes i driftsaftalen. 
 
Scenarie 2 - 80.000 kr. i 2020 finansieret via kulturpuljemidler i "Aftale om budget 2020"3.
punkt 3.19, Kultur- og Fritidsudvalget, godkendes og indarbejdes i driftsaftalen.

Beslutning

Indstillingens punkt 1 og 3: Indstilles til godkendelse.

Indstillingens punkt 2: Indstilles ikke til godkendelse.

Der var følgende bemærkning:

Kultur- og Fritidsudvalget ønsker, at forholdene omkring en varig løsning indgår i
budgetforhandlingerne for 2021 og frem, hvorefter udvalget forelægges et udkast til
fremadrettet og længerevarende driftsaftale mellem Ballerup Rideklub og Ballerup Kommune. 

Punkt 13 Anvendelse af varmtvandsbassin i East Kilbride
Badet

Indhold

Sammendrag

Ballerup Kommune har opsagt lejeaftalen med Klinik for Fysioterapi med fraflytning fra
lokalerne i East Kilbride Badet senest den 1. juli 2020. Den fremtidige anvendelse af
varmtvandsbassinet har været til høring i brugerrådet for Ballerup Idrætsby, som støtter
forslaget om, at varmtvandsbassinet forsat også benyttes som terapibassin. 

Det indstilles, at forslag til anvendelse af varmtvandsbassin godkendes, og at det godkendes, at
administrationen indleder dialog med udbydere af fysioterapi for at afsøge interesse for et
samarbejde om fysioterapitræning i East Kilbride Badet.

Endelig indstilles det, at den eller de fremtidig(e) aftale(r) omkring fysioterapi i East Kilbride
Badet løber fra efteråret 2020 og tre år frem.

Baggrund

Ballerup Kommune har opsagt lejeaftalen med Klinik for Fysioterapi i Ballerup i East Kilbride
Badet i Ballerup Idrætsby til fraflytning senest den 1. juli 2020. Lejeaftalen omfatter bl.a. delvis
fortrinsret til varmtvandsbassinet, som betyder at Klinik for Fysioterapi i Ballerup i perioder
benytter halvdelen af varmtvandsbassinet til patienter, hvor der er begrænset adgang til
bassinet for andre besøgende i East Kilbride Badet.



Derudover bliver varmtvandsbassinet benyttet af foreninger og borgere samt til babysvømning i
faste perioder i løbet af ugen, hvor det ikke er muligt at benytte bassinet.

I "Aftale om budget 2020" punkt 2.9 står der, "at varmtvandsbassinet ønskes udnyttet fuldt ud
af borgere og foreninger". 

Som en udløber af arbejdet med udviklingsplanen for Ballerup Idrætsby, herunder ønsket om en
bredere brugerprofil af East Kilbride Badet og en levende idrætsby, indstillede administrationen
på Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 3. marts 2020, punkt 6, at bassinet også fremadrettet
skal kunne anvendes som terapibassin i samarbejde med fysioterapeuter, der har klinik
i Ballerup Kommune.

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på mødet den 3. marts 2020, at "den fremtidige
anvendelse af varmtvandsbassinet blev sendt til høring i brugerrådet for Ballerup Idrætsby
samt at administrationen går i dialog med de fysioterapeuter, der er hjemmehørende i Ballerup
Kommune, med henblik på at kunne fremlægge en sag med oplysninger om praktiske forhold
og økonomiske konsekvenser forbundet med, at de anvender varmtvandsbassinet". 

Sagsfremstilling

Den fremtidige anvendelse af varmtvandsbassinet i East Kilbride Badet blev sendt til høring i
brugerrådet for Ballerup Idrætsby på møde den 11. marts 2020. Et enigt brugerråd udtrykte, at
”det er positiv at fysioterapi og babysvøm bidrager til badets indtægter – samt at flere
forskellige brugertyper, herunder fysioterapigæster er en god udnyttelse af bassinet.
Brugerrådet ser derfor forsat en god pointe i, at bassinet benyttes til både fysioterapi,
babysvøm og til offentlige badegæster.”

På den baggrund foreslår Center for Skoler, Institutioner og Kultur, at varmtvandsbassinet, ud
over babysvømning og de øvrige nævnte aktiviteter, fortsat skal kunne anvendes som
terapibassin i samarbejde med fysioterapeuter, der har klinik i Ballerup Kommune. 

Plan for tilgængelighed af varmtvandsbassinet

Administrationen har udfærdiget et forslag til benyttelse af varmvandsbassinet, der omfatter de
nuværende brugergrupper af East Kilbride Badet, og fortsat udlejning af varmtvandsbassinet til
fysioterapi. Forslaget tager højde for de nye åbningstider i East Kilbride Badet, gældende fra
august 2020. 

Der foreslås en timetalsmæssig fordeling, hvor der prioriteres 16 timer om ugen til
babysvømning og 16 timer om ugen til fysioterapi i et halvt bassin. 

Den væsentligste ændring i forhold til nuværende fordeling er, at babysvømning placeres midt
på dagen, hvilket tilgodeser denne målgruppe. Ved at rykke babysvømning til tidligere på
dagen end tilfældet er p.t., vil varmtvandsbassinet i højere grad være tilgængelig for flere
badegæster, der ofte kommer tidligt eller sent på dagen. Prioriteringen af babysvømning midt
på dagen medfører en reduktion af den samlede tid til fysioterapi på 11 timer om ugen i forhold



til det nuværende "timetal til fysioterapi". Det nuværende timetal for babysvømning fastholdes
på 2019-niveau.  

Udlejning af varmtvandsbassin

Ud fra et økonomisk perspektiv vurderer administrationen, at den samlede økonomiske værdi
for fysioterapeuterne og East Kilbride Badet falder, jo flere aktører der skal deles om
terapilokale og vandtid. Håndteringen af flere aktører giver mere administration for East Kilbride
Badet, mindre mulighed for at optimere udnyttelse af lokalet for aktørerne, og mindre
fleksibilitet for den enkelte aktørs patienter med hensyn til sammenhængende patientforløb,
der passer den enkelte tidsmæssigt.

For at honorere ambitionen om øget adgang til varmvandsbassinet, har administrationen
sammensat et forslag, der muliggør udlejning til flere aktører over ugen. I alt 16 timers adgang
til varmvandsbassinet udbydes. Forslaget muliggør et ligeligt udbud, hvor tre fysioterapeuter
hver kan få tilbudt 5 timer og 20 minutter i varmvandsbassinet om ugen. Fysioterapeuterne
kan, som følge af fordelingen, ikke råde over det medfølgende lejede terapilokale hele dage,
men kun halve dage.

Hidtil har Fysioterapien betalt fast leje for lokalet, samt en fast entrebillet for hver gæst. Dette
princip fastholdes.

For på den ene side at sikre stabilitet og sikkerhed for aftaleparterne omkring fysioterapi i East
Kilbride Badet, og på den anden side sikre et vis manøvrerum for Ballerup Kommune, foreslås
det, at der indgås aftale/aftaler, der løber fra efteråret 2020 og tre år frem.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Forslagets fordeling af vandtid betyder en nedgang på ca. 30 pct. af den tilgængelige tid
prioriteret til fysioterapi, set i forhold til den nuværende aftale og 2019-niveau. 

Da der ikke har været ført forhandlinger med de selvstændige fysioterapeuter i Ballerup
Kommune, kan det ikke vurderes, om reduceringen af udlejningstid af varmtvandsbassinet også
betyder en nedgang i indtægten på udlejningen på 30 pct. Skulle dette være tilfældet, vil East
Kilbride Badet få en mindreindtægt på ca. 50.000 kr. om året, forudsat at lejeprisen er på
samme niveau som nu.   

Viser der sig en mindreindtægt, vil Center for Skoler, Institutioner og Kultur fremlægge en sag
med finansieringsmuligheder herfor.

Bilag

2 bilag



Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Varmtvandsbassinet fremadrettet også anvendes som terapibassin.1.
 
Forslag om benyttelse med en timetalsmæssig fordeling på 16 timer om ugen til2.
babysvømning og 16 timer om ugen til fysioterapi i et halvt bassin godkendes. 
 
Forslag om, at der maksimalt indgås aftale med tre fysioterapeuter, godkendes.3.
 
Administrationen gives mandat til at indlede dialog med udbydere af fysioterapi for at4.
afsøge interesse for et samarbejde om fysioterapi-træning i East Kilbride Badet.
 
Den eller de fremtidig(e) aftale(r) omkring fysioterapi i East Kilbride Badet løber fra5.
efteråret 2020 og tre år frem.

Beslutning

Indstillingens punkt 1 og 4: Godkendt.

Indstillingens punkt 2, 3 og 5: Ikke godkendt.

Der var følgende bemærkninger:

Kultur- og Fritidsudvalget ønsker, at administrationen undersøger mulighederne for at øge
antallet af fysioterapitimer uden at det går ud over den offentlige åbningstid, eksempelvis ved
at fysioterapeuterne selv lukker badet.

Kultur- og Fritidsudvalget ønsker endvidere, at få forelagt et aftaleudkast omkring fysioterapi i
Eastkilbride Badet på et kommende Kultur- og Fritidsudvalgsmøde. 

Punkt 14 Nyt boldskur i Måløv Idrætspark -
anlægsbevilling

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 7. januar 2020 Punkt 16



Indhold

Sammendrag

I "Aftale om budget 2020" er der afsat 400.000 kr. i 2020 til etablering af nyt boldskur i Måløv
Idrætspark.

Der søges om frigivelse af anlægsbevilling på 400.000 kr. til etablering af et boldskur.

Baggrund

I "Aftale om budget 2020", punkt 1.25 opgradering af idrætsfaciliteter fremgår det, at der er
afsat 400.000 kr. i 2020 til etablering af nyt boldskur, primært til fodbold, i Måløv Idrætspark.
Der er afsat 0,5 mio. kr. til opgradering af fodboldstadion i Ballerup Idrætsby, så det kommer
tættere på DBU's krav for 3F-ligaen samt 2 mio. kr. til den nødvendige renovering af
svømmehallen på Torvevej i Skovlunde. 

Sagsfremstilling

Der er i budget 2020 afsat 400.000 kr. til etablering af et nyt boldskur, primært til fodbold, i
Måløv Idrætspark. 

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på møde den 7. januar 2020, punkt 16, at sagen skulle
fremlægges igen, når administrationen havde været i dialog med brugerne og den nye sag skal
indeholde et bilag med skitse over projektet. 

Der har været afholdt to møder mellem Måløv Boldklub og Ballerup Kommune om etablering af
et nyt boldskur. Måløv Boldklub fremførte ønsker til udformning, størrelse samt en alternativ
placering af boldskuret. Måløv Boldklub ønsker et boldskur med mulighed for et lille
selvstændigt rum med luge, hvorfra der kan sælges drikkevarer og snacks under stævner. 

Sagen har været drøftet på Måløv Boldklubs bestyrelsesmøde den 2. april 2020.

Efterfølgende er der i samarbejde med klubben udarbejdet nedenstående plan:

Nyt boldskur opføres med en kiosk i den ene ende og boldrum i resten (se bilag)
Støbt betonplade som fundament/gulv
Yderbeklædningen bliver af træ enten som vandret eller lodret efter ønske
Inderbeklædningen opføres inderst med krydsfiner og med fibergips som yderste lag
Tag opføres i sorte stålplader og med to lag gips indvendigt i loftet
Der isoleres med ca. 200 mm i både vægge og loft
Der monteres ståldøre både ind- og udvendigt
Der monteres en ”salgs-lem”/vindue med udvendig afdækningsplade.

Overslagsprisen på selve bygningen er på ca. 350.000 kr. Center for Ejendomme vil forsøge at
indhente et billigere tilbud, så der kan blive etableret luft-til-luft varmepumper i bygningen. 



Der søges om frigivelse af anlægsbevilling til etablering af et boldskur i Måløv Idrætspark. 

Konsekvenser for den fysiske tilgængelighed

Ingen bemærkninger

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Anlægsbevilling

Bevilling

Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 400.000 kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 0 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter 0 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 400.000 kr.

Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2020 2021 2022 2023 2024

Projektets rådighedsbeløb fordelt på år 0,4     

Afledte driftsudgifter på ramme 40.35 under/efter
anlægsprojektet      

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Ejendomme indstiller, at

Der frigives en anlægsbevilling på 400.000 kr. til etablering af et boldskur i Måløv1.
Idrætspark projekt nr. A031115 "Nyt boldskur i Måløv Idrætspark".



Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 15 Opgradering af fodboldstadion i Ballerup
Idrætsby - anlægsbevilling

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 7. januar 2020 Punkt 17

Indhold

Sammendrag

I "Aftale om budget 2020" er der afsat 0,5 mio. kr. i 2020 til opgradering af fodboldstadion i
Ballerup Idrætsby.

Der søges om frigivelse af anlægsbevilling på 0,5 mio. kr. til opgradering af fodboldstadion.

Baggrund

I "Aftale om budget 2020", punkt 1.25 opgradering af idrætsfaciliteter fremgår det, at der er
afsat 400.000 kr. i 2020 til etablering af nyt boldskur primært til fodbold i Måløv Idrætspark. Der
er afsat 0,5 mio. kr. til opgradering af fodboldstadion i Ballerup Idrætsby, så det kommer
tættere på DBU´s krav for 3F-ligaen samt 2 mio. kr. til den nødvendige renovering af
svømmehallen på Torvevej i Skovlunde. 

Sagsfremstilling

Der er i budget 2020 afsat 0,5 mio. kr. til opgradering af fodboldstadion i Ballerup Idrætsby. Det
afsatte beløb i budget 2020 dækker over overslagspriser på ønsker fra Ballerup Skovlunde
Fodbold og Ballerup Boldklub i efteråret 2019.

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på møde den 7. januar 2020, punkt 17, at sagen skulle
fremlægges igen, når administrationen havde været i dialog med brugerne og den nye sag skal
indeholde et bilag med skitse over projektet. 

Opgradering af fodboldstadion har været behandlet på Brugerrådsmødet i Ballerup Idrætsby,
som besluttede at dialogen med Ballerup Kommune bedst varetages af de to fodboldklubber
Ballerup Skovlunde Fodbold (BSF) og Ballerup Boldklub. Ballerup Boldklub har tilkendegivet, at



BSF varetager begge fodboldklubbers perspektiv. 

Der har været afholdt møder mellem Ballerup Kommune og repræsentanter fra BSF. Der er flere
ønsker til opgradering af fodboldstadion, end der er afsat midler til.

På møderne er der udarbejdet en prioriteret rækkefølge på opgaverne: 

Renovering af dommeromklædning1.
Renovering af to omklædningsrum2.
Renovering af resten af omklædningsrummene3.
Renovering af hegn rundt om selve banen4.
Renovering af kommentatorboks på tilskuertribunen5.
Renovering af publikumstoiletter6.
Foranstaltninger for at stoppe jordskred omkring overdækket tribune (Center for7.
Ejendomme har besigtiget tribunen i forhold til jordskred og det er Center for
Ejendommes vurdering, at det ikke har betydning for sikkerheden af konstruktionen)
Opretning af tilskuerbænke henholdsvis til venstre og højre for tribune.8.

Center for Ejendomme vurderer, at punkterne 1 til 6 kan udføres inden for det afsatte budget.
Om hvorvidt punkterne 7 og 8 kan udføres inden for det afsatte budget er der usikkerhed
omkring.

Der søges om frigivelse af anlægsbevilling til opgradering af fodboldstadion i Ballerup Idrætsby.

Konsekvenser for den fysiske tilgængelighed

Ingen bemærkninger

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Anlægsbevilling

Bevilling

Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 500.000 kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 0 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter 0 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 500.000 kr.

Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2020 2021 2022 2023 2024



Projektets rådighedsbeløb fordelt på år 0,5     

Afledte driftsudgifter på ramme 40.35 under/efter
anlægsprojektet      

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Ejendomme indstiller, at

Der frigives en anlægsbevilling på 0,5 mio. kr. til opgradering af fodboldstadion i Ballerup1.
Idrætsby på projekt nr. A031114 "Opgradering af fodboldstadion i Ballerup Idrætsby".

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 16 Godkendelse af referat (underskriftside)

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

For at godkende referatet for dette møde skal alle medlemmer af udvalget klikke på
"Godkendt". 

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/kultur-og-fritidsudvalget-05-05-2020


